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Inbreng CDA: Voorjaarsnota 2017 & Kadernota 2018-2021 

Marischa Kip – Provinciale Staten 28 juni 2017 

 

Gesproken woord geldt  

 

Het begint met ambitie 

 

Voorzitter, 

Een niet nader te noemen bank had aan het begin van deze eeuw de slogan "Het begint 

met ambitie". Een treffende slogan, die zeker van toepassing is op dit college van CDA, 

VVD, D66 en SP. Want ambities zijn er volop. Op het terrein van: 

 economie & werkgelegenheid 

 energie & innovatie 

 wegen & OV 

 natuur, recreatie & landbouw.  

 

De ambities zijn eerst geformuleerd in het hoofdlijnenakkoord. Later verdiept, versnelt 

en versterkt door middel van een aanvullend pakket aan investeringen aangekondigd in 

de Begroting 2017. En uitgewerkt in het afgelopen half jaar. De laatste voorstellen zijn 

nu net bij de voorjaarsnota gepresenteerd.  

 

Dit laat eigenlijk twee dingen zien.  

 

De eerste is dat er nog steeds onzekerheid is over de financiële positie van de provincie 

op de (middel)lange termijn. De doorkijk en de daaraan, in deze Kadernota voor het 

eerst, toegevoegde scenarioanalyses laten dat ook duidelijk zien. Met de welbekende 

“knik” in 2023 als meest in het oog springende punt.   
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De tweede is dat de overheid steeds meer omgevingsbewust moet zijn. Geen kansen 

laten liggen, maar benutten. Niet meer eens in de vier jaar vanuit het Provinciehuis een 

plan bedenken en dan de rest vertellen: “nou, zo gaan we het doen”. Maar plannen van 

onderop en in samenwerking met (keten)partners vanuit het veld, is nu het devies. Of 

dat nu vrijwilligers, collectieven, ondernemers of medeoverheden zijn. 

 

Dit maakt dat het des te belangrijker is om in te kunnen spelen op gewenste 

ontwikkelingen, zowel qua menskracht als financieel. Dat vergt een bestuur en een 

ambtelijke organisatie die flexibel kan inspelen op ontwikkelingen, een helder beeld 

heeft van de eigen toegevoegde waarde en koers kan houden. 

 

Het gevoelen van de CDA-fractie is dat GS hiervan steeds meer overtuigd is en daar 

ook probeert na te handelen. Maar zich bij tijd en wijlen belemmerd weet door een 

ambtelijke organisatie die daar nog niet volledig op is ingericht. Die soms te laat of 

kwalitatief onvoldoende levert. Of in ieder geval te weinig laat zien in de stukken die aan 

PS worden toegezonden.  

 

Het is niet onze gewoonte om opmerkingen te maken over de ambtelijke organisatie, 

maar feit is dat capaciteit en kwaliteit nog lang niet altijd op de juiste plek zitten. Dat is 

geen diskwalificatie van het werk dat wordt gedaan noch van de individuele 

ambtenaren. Maar wel een opdracht aan de opvolger van gedeputeerde Van der Sande. 

Om in principe binnen het totaal beschikbare formatiebudget de gewenste cultuur- en 

kwaliteitsveranderingen teweegbrengen. Met meer mensen in vaste dienst, daar waar 

inhuur structurele vormen aan begint te nemen.  

 

In kunnen spelen op gewenste ontwikkelingen, is niet alleen iets van een flexibele 

instelling en van genoeg handjes, maar ook van “boter bij de vis” kunnen doen. Of om 

met de woorden van gedeputeerde Van der Sande te spreken: “geen geld, geen 

Zwitsers.” 

 

  



Page 3 of 5 

Gelet hierop kan de CDA-fractie zich dus vinden in het voorstel van GS om de niet 

beklemde middelen vanuit de Jaarrekening 2016 toe te voegen aan de algemene 

middelen. Zodra nieuwe kansen zich aandienen is de provincie in staat hier ook 

financieel snel op in spelen. Het ziet ernaar uit dat de formatie in het andere ‘Den Haag’ 

nu toch echt op gang lijkt te komen. Aangenomen mag worden dat ook hier weer nieuwe 

kansen voor de provincies om resultaten te boeken uit voortvloeien.  

 

Het CDA heeft dus een tweesporenbeleid voor ogen. Ten eerste is het zaak de 

komende twee jaar gas te geven op het realiseren van bestaande ambities. Want 

ambities hebben is mooi, ze daadwerkelijk realiseren is nog vele malen beter. Ten 

tweede is er (financiële) ruimte voor het inspringen op nieuwe kansen.  

  

Daarnaast hebben we een paar specifieke punten waar we graag aandacht voor vragen. 

 

Economie & werkgelegenheid  

 

Het eerste punt is economie & werkgelegenheid. De MIT-regeling voor het MKB is zoals 

bekend zwaar overtekend. Er wordt dus beduidend minder in onderzoek en innovatie 

geïnvesteerd door het midden- en kleinbedrijf dan zou kunnen. Omdat de financiële 

middelen beperkt zijn. Hetzelfde geldt voor de ontwikkeling van field labs en de 

ondersteuning van regionale netwerken topsectoren.  

 

Naast het MKB is ook de bouw- en installatiebranche goed voor de creatie van veel 

banen. Op dit moment wordt gekeken of, en zo ja op welke manier, de 

verstedelijkingsopgave en de duurzaamheidsopgave (van bestaande woningen) 

financieel ondersteund zou kunnen worden. Daarmee zouden twee vliegen in één klap 

geslagen kunnen worden. Ambities realiseren en een positieve bijdrage leveren aan de 

werkgelegenheid.    
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Mocht in het komende half jaar dus blijken dat kansrijke ontwikkelingen worden gemist 

omdat er – binnen het bestaande budget - te weinig geld beschikbaar is, dan zijn wij 

bereid om serieus te overwegen het budget hiervoor te verhogen. We zouden 

gedeputeerde Bom willen vragen of zij dit beeld herkent, en of zij bereid is om ter 

voorbereiding op de begroting met een inventarisatie van kansen te komen en om 

inzichtelijk te maken welke financiele behoefte bestaat en welk financieel 

instrumentarium nodig is om deze plannen te realiseren? We houden hiervoor een motie 

achter de hand. 

 

[Motie CDA] 

 

Weidevogels  

 

Het tweede punt is de weidevogels, of beter gezegd boerenlandvogels. Naast de 

realisatie van de NNN en het Agrarisch natuurbeheer is de provincie op zoek naar 

nieuwe gebiedsgerichte strategieën waarbij landbouw en natuur elkaar versterken. In de 

Krimpenerwaard wordt nu ervaring opgedaan met zelfrealisatie van natuur door boeren 

binnen de begrenzing van het NNN. De CDA-fractie verwacht veel van strategieën die 

zich gelijktijdig richten op ‘Winst en Weidevolgels’. En wij geven graag dat extra zetje 

om tot doorbraken te komen in die richting. 

 

Het college stelt bij de voorjaarsnota 3,5 miljoen beschikbaar voor het verbeterplan 

‘Brede aanpak weidevogels’ via de POP-systematiek. Echter, er zijn mogelijk ook 

kansrijke projecten die naar de letter niet volledig voldoen aan de POP3-regeling, maar 

wel handelen in de geest ervan en de realisatie eenvoudiger en sneller maken. Reeds 

tijdens de commissie heeft gedeputeerde Weber, in reactie op de suggestie van mijn 

collega Rijken, aangegeven open te staan om te bezien of dergelijke kansrijke projecten 

als deze zich aandienen toch op de een of andere manier gefinancierd kunnen worden. 

We zijn voornemens dit te vervatten in een motie. Graag horen we van gedeputeerde 

Weber hoe hij tegeenaan kijkt.  

 

[Motie CDA]   



Page 5 of 5 

Zomerganzen 
 

Het derde punt is de zomerganzen of beter gezegd de schade die ze veroorzaken. Met 

de invoering van de nieuwe natuurbeschermingsverodening wordt deze schade niet 

langer vergoed. Als de doelpopulatie bereikt zou zijn, is dit in onze ogen prima 

verdedigbaar. Want dan valt het feitelijk onder het normale bedrijfsrisico. Maar de 

doelpopulatie is tot op heden nog niet bereikt en naar het zich laat aanzien, gaat dat nog 

zeker wel een paar jaar duren ook. Vandaar dat de CDA-fractie in de laatste 

commissievergadering bij monde van mijn collega Rijken heeft gepleit voor een regeling 

die de komende paar jaar toch de schade voor de boeren compenseert. Graag horen wij 

hoe gedeputeerde Weber hier tegenaan kijkt. De VVD houdt hiervoor een motie achter 

de hand, die op onze steun kan rekenen en ook op die van vele anderen. 

 

Reductie OV-tarieven 

 

Tot slot, voorzitter, kom ik op het frappe toujours amendement van de PvdA. Dat begint 

echt een ware klassieker te worden. Al enige tijd vraagt deze fractie om een bevriezing 

van de ov-tarieven op het prijspijl 2015. Zo ook net. Al eerder hebben we aangegeven 

wel enige sympathie voor dit amendement te hebben, omdat ook wij de betaalbaarheid 

van het ov een aangelegen punt vinden. En dat is niet veranderd. Al zijn we er op dit 

moment nog niet van overtuigd dat de reiziger het meeste is gebaat bij het voorstel van 

de PvdA. 

 

Wel zouden we graag - alvorens hierover bij begroting een besluit kunnen te nemen - de 

langjarige financiele effecten van deze maatregel in kaart willen hebben. Evenals de 

juridische consequenties. Met andere woorden, of dit juridisch-technisch kan worden 

gerealiseerd in lopende concessies en zo ja, op welke manier. Graag horen we - in 

tweede termijn - van de PvdA-fractie hoe zij hier tegenaan kijken. 

 

Afsluitend kan ik melden dat de CDA-fractie, gelet op het voorgaande, zal instemmen 

met de door GS voorgelegde besluiten en uitkijkt naar de reactie van GS op hetgeen is 

ingebracht. 


